
 
 

 

 

Správa členov Rady SPF za predchádzajúce obdobie  
od 1.3.2018 do 10.4.2019 

 

Z hľadiska formálneho sa Rada SPF schádzala na pravidelnej, spravidla mesačnej báze. Od             

poslednej Konferencie SPF sa uskutočnilo dovedna 15 zasadnutí z toho v roku 2018 10              

zasadnutí Rady SPF a 1 neformálne stretnutie členov Rady SPF a v roku 2019 ku dňu                

spracovania tejto správy 4 zasadnutia; všetky s časovým trvaním v priemere 10 rokovacích             

hodín na zasadnutie. Na zasadnutiach Rady SPF bolo prijatých celkovo 291 rozhodnutí            

formou uznesení, z toho v roku 2018 205 uznesení a v roku 2019 ku dňu spracovania tejto                 

správy 86 uznesení. 

Rozhodovanie o záležitostiach SPF v kompetencii Rady SPF bolo okrem rokovaní a            

rozhodovania na zasadnutiach Rady SPF realizované aj prostredníctvom písomných hlasovaní          

(Per rollam), ktorých bolo dovedna 176, z toho v roku 2018 130 uznesení a v roku 2019 ku                  

dňu spracovania tejto správy 46 uznesení. 

Celkovo bolo teda Radou prijatých od konania poslednej Konferencie SPF 467 uznesení.  

Obsah a forma zápisov zo zasadnutí Rady SPF ako aj písomných hlasovaní (Per rollam) boli               

realizované v súlade s podmienkami stanovenými Stanovami SPF a i Zákona o športe. 

Z pohľadu účasti jednotlivých členov Rady SPF na jej zasadnutiach je možné konštatovať,             

že, až na zástupcu športovcov, sa Rada SPF schádzala, až na pár výnimiek (avšak z               

objektívnych a ospravedlnených dôvodov) v plnom počte jej členov (okrem člena Rady SPF -              

viceprezidenta za plávanie z dôvodu dlhodobo neobsadeného postu). V prípade zástupcu           

športovcov je potrebné poznamenať, že možnosť jeho účasti je limitovaná jeho športovou            

prípravou v zahraničí, ktorá mu umožnila zúčastniť sa iba jedného zasadnutia Rady SPF, ale              

na druhej strane, na rozhodovaní prostredníctvom písomných hlasovaní (Per rollam) sa           

zúčastňoval riadne a v plnej miere. 

Členovia Rady SPF aktívne využívali formu online práce na dokumentácii a dokumentoch            

prostredníctvom kolaboratívnej tvorby dokumentov a ich prípravy pre rokovania a          

schvaľovanie cez nástroje Google Docs, čo prispievalo k efektivite práce a vôbec možnosti             

zvládnutia toľkej agendy Rady SPF.  

Členovia Rady SPF po celé obdobie vykonávali svoju činnosť ako dobrovoľníci bez            

uplatnenia si nárokov zo Smernice o poskytovaní náhrad za stratu času a náhrady hotových              

výdavkov pri výkone dobrovoľníckej činnosti v športe pri výkone funkcie členov orgánov            

SPF, t.j. náhrad za stratu času pri výkone funkcie dobrovoľníka v orgánoch SPF a náhrad za                

stratu času pri spracovaní písomných materiálov a dokumentov orgánov SPF. 
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Rada SPF v rámci svojej činnosti vykonávala kompetencie jej uložené Stanovami SPF.            

Predovšetkým: 

a) pripravila a zvolala zasadnutie riadnej  Konferencie SPF, 
b) počas sledovaného obdobia viackrát zabezpečila ustanovenie členov orgánov pre         

zabezpečenie spravodlivost a ostatné orgány SPF predovšetkým členov Výborov         
jednotlivých Sekcií plaveckých športov, 

c) rozhodovala o schválení smerníc SPF a o ich zmenách, konkrétne v priebehu            
sledovaného obdobia boli prijaté, resp. viac či menej zmenené nasledovné predpisy           
SPF: 

○ Súťažný poriadok vodného póla - úpravy a zmeny 
○ Súťažný poriadok plávania - úpravy a zmeny 
○ Smernice o odmeňovaní členov realizačných tímov a o dobrovoľníkoch –          

úpravy a zmeny 
○ Prestupový poriadok Sekcie vodného póla – úpravy a zmeny 
○ Smernica o kritériách pre zaradenie do Top Teamu SPF v kategórii seniorov a o              

podmienkach poskytovania príspevku športovcom zaradených do Top Teamu        
SPF – úpravy a zmeny 

○ Smernica SPF o kritériách pre zaradenie do Top Teamu SPF talentovanej           
mládeže a o poskytovaní príspevku športovcom zaradených do Top Teamu          
SPF talentovanej mládeže – úpravy a zmeny 

○ Smernica SPF o kritériách, účely a rozdelení finančných prostriedkov na rozvoj           
talentovaných športovcov zaradených do Zoznamu talentovaných športovcov       
SPF – úpravy a zmeny 

○ Smernica kritériá Menného zoznamu UTM SPF plávania  – úpravy a zmeny 
○ Smernica kritériá Menného zoznamu UTM SPF vodného póla – úpravy a           

zmeny 
○ Smernica kritériá Menného zoznamu UTM SPF diaľkového plávania – úpravy          

a zmeny 
○ Kritériá SPF pre zaradenie do Menného zoznamu UTM SPF synchronizovaného          

plávania 
○ Kritériá pre vyhlásenie najúspešnejších športovcov v synchronizovanom       

plávaní za príslušný rok 
○ Smernica o systéme zabezpečenia a organizácie športovej prípravy a         

nominácií reprezentačných družstiev v synchronizovanom plávaní – úpravy a         
zmeny 

○ Kritéria a podmienky pre zaradenie do reprezentačného družstva v         
synchronizovanom plávaní  – úpravy a zmeny 

○ Smernica SPF o poskytovaní náhrad za stratu času a náhrady hotových           
výdavkov pri výkone dobrovoľníckej činnosti v športe pri výkone funkcie          
členov orgánov SPF – úpravy a zmeny 

○ Smernica SPF o prijímaní rozhodnutí orgánov SPF elektronickým hlasovaním -          
hlasovanie „per rollam“ – úpravy a zmeny 

○ Pravidlá plávania – úpravy a zmeny 
d) vypracovala a predložila Konferencii SPF návrh rozpočtu na príslušný rok, 
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e) schvaľovala termínovú listinu SPF a jednotlivých plaveckých odvetví a ich          
športovo-technické predpisy a dokumenty, 

f) schvaľovala zaradenie športovcov do štátnej reprezentácie a jednotlivých        
reprezentačných družstiev a výkonnostné kritéria pre zaradenie do reprezentácie a          
jednotlivých družstiev, 

g) schvaľovala nominácie členov štátnej športovej reprezentácie jednotlivých       
plaveckých odvetví na významné súťaže (MS, ME, OHM, MEJ, MSJ a pod), 

h) schvaľovala návrh na zaradenie športových reprezentantov jednotlivých plaveckých        
odvetví  do rezortného športového strediska, 

i) schvaľovala zaradenie športovcov do zoznamu talentovaných športovcov a        
výkonnostné kritéria pre zaradenie do tohto zoznamu, 

j) rozhodovala o schválení ustanovenia manažérov a trénerov reprezentačných        
družstiev jednotlivých plaveckých odvetví, 

k) schvaľovala nominácie rozhodcov a delegátov a návrhy rozhodcov a delegátov na           
listiny medzinárodnej športovej organizácie FINA a LEN a na účasť na jednotlivých            
medzinárodných významných súťažiach jednotlivých plaveckých odvetví. 

V podrobnostiach o obsahu a rozsahu činnosti Rady SPF odkazujeme na obsah podrobných a 

obsiahlych jednotlivých zápisov zo zasadnutí Rady SPF. 

K pozitívnym výsledkom činnosti SPF je možné zaradiť za uplynulé obdobie predovšetkým            

udržanie historickej pozície a úspechu plaveckých športov. Plavecké športy sa v rámci            

všetkých športov a národných športových zväzov, ktoré súťažia medzi sebou o pridelenie            

finančných prostriedkov zo strany štátu prostredníctvom vzorca na výpočet príspevku          

uznanému športu dostali opätovne na 3. miesto (pozn. celkové 5. miesto, ak sa započítajú              

do poradia futbal a hokej, ktoré však majú garantované a fixné percentuálne podiely 17% a               

13%) Toto postavenie je o to cennejšie, že plavecké športy sú pred športami, ktoré sú               

tradičnými zberateľmi medailových pozícií na Olympijských hrách, Majstrovstvách sveta či          

Majstrovstvách Európy ako sú kanoistika, cyklistka.  

To znamená, že Slovenská plavecká federácia a športy, ktoré zastrešuje z celkového objemu             

prostriedkov z rozpočtovej kapitoly ministerstva školstva určených na šport v programe 026            

(národný program rozvoja športu) zo základu po odpočítaní účelovo určených prostriedkov           

na národný športový projekt vlády (výstavba, modernizácia a rekonštrukcia športovej          

infraštruktúry národného významu, podpora národného projektu športu pre všetkých so          

zameraním na mládež a organizovanie významnej súťaže) a po odpočítaní futbalu (17%) a             

hokeja (13%) získala spomedzi všetkých uznaných športov pre rok 2019 z celkového základu             

určeného pre národné športové zväzy prostredníctvom vzorca tretí najväčší balík          

finančných prostriedkov. 
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Pozitívom, avšak aj veľkou a náročnou výzvou zároveň, bude v nasledujúcom období udržanie si tejto               
pozície , ak nie ešte zvýšiť úroveň pre SPF priznaného príspevku uznanému športu, ktorý ako je                

zrejmé z grafu, má dosiaľ stúpajúcu tendenciu. V súčasnosti sme dosiahli rekordnú úroveň              

týchto finančných prostriedkov preto ďalšie možnosti navýšenia celkových zdrojov         

financovania SPF bude nutné hľadať skôr v súkromnej sfére a vykrývať inými zdrojmi             

financovania činnosti SPF, a to vrátane hľadania vnútorných úspor.  
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Ďalším významným a pozitívnym výsledkom činnosti SPF je to, že sa SPF podarilo na              

Slovensku usporiadať významné podujatie, a to štvrté kolo FINA World Series 2018 v             

synchronizovanom plávaní, ktoré bolo úspešné a veľmi vysoko hodnotené aj zo strany            

samotnej FINA po usporiadateľskej a organizačnej stránke. 

  

SPF nadviazala ešte väčším    

úspechom v podobe možnosti    

usporiadania vôbec prvých   

Majstrovstiev sveta v   

synchronizovanom plávaní v   

kategórii Mladší juniori (1st FINA     

Artistic Swimming Youth World    
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Championships 2019), ktoré sa budú konať v dňoch 28.08. – 01.09.2019 v Šamoríne v              

x-bionic sphere.  

Usporiadanie športového podujatia v plaveckých športoch na takejto úrovni je vôbec prvou            

možnosťou v histórii slovenských plaveckých športov a je o to cennejšie, že ho SPF môže               

usporiadať práve v roku 2019 a tak pomyselne osláviť 100. výročie založenia            

organizovaných plaveckých športov v bývalom Československu.  

Nepochybne k pozitívam činnosti SPF môžeme      

zaradiť aj veľmi oceňovanú myšlienku     

organizácie spoločných osláv 100. výročia     

založenia organizovaných plaveckých športov v     

bývalom Česko-slovensku s partnerskou českou     

plaveckou federáciou  

Českým svazem plaveckých   

sportu, ktoré sa uskutočnili    

formou Galavečeru v   

pražskom Fóre Karlín dňa    

19.1.2019.  

Podujatie, organizačne enormne náročné, sa veľmi vydarilo a nieslo sa v           

duchu srdečných vzájomných stretnutí bývalých spoluplavcov,      

spoluhráčov, kamarátov a priateľov a práve tento moment bol možno          

ďaleko cennejší, než samotné výročie či oceňovanie najlepších        

športovcov SPF a ČSPS za uplynulý rok 2018, ktoré bolo taktiež súčasťou            

programu tohto Galavečera.  

Celým večerom, ktorý sa veľmi vydaril sa niesol duch športového          

priateľstva a i nevyslovených a možno častokrát aj vyslovených želaní          

zopakovať takýto druh stretnutia možno na inej, menej formálnej báze, ale v nejakom             

periodickom opakovaní s odstupom pár rokov, aj       

keď je pravdou, že postupom času a behom        

rokov sa budú tak silné väzby medzi plavcami,        

synchroplavcov, hráčmi, trénermi a    

funkcionármi bývalej spoločnej česko-slovenskej    

plaveckej rodiny postupne vytrácať. Hoci     

prevažnú časť organizácie samotného večera     

zastrešoval Český svaz plaveckých sportu mnoho      

náročnej práce s prípravami mali pracovníci      

Sekretariátu SPF, ktorí sa úlohy zhostili výborne       
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a rovnakou mierou prispeli k vydarenému výsledku tohto večera, za čo im patrí veľká vďaka               

ako aj tým, ktorí prispeli svojimi osobnými archívmi        

fotografií a spomienok. 

K ďalším hodnotným činnostiam môžeme zaradiť navýšenie       

počtu domácich súťaží a ich organizačné zvládnutie, ktorých        

počet a čoraz viac technicky organizačne náročnejšie       

zabezpečenie zároveň prináša nové a nové výzvy. 

Nárast financií pre SPF umožnil aj podporu účasti klubových         

družstiev vo vodnom póle v medzinárodných klubových       

súťažiach formou preplatenia časti ich nemalých nákladov       

spojených s účasťou v týchto súťažiach. 

SPF organizačne zvládla aj zabezpečenie účasti jednotlivých       

reprezentácií na všetkých vrcholných podujatiach. Zároveň      

organizačne zastrešila podujatia plavcov, diaľkoplavcov, synchroplavcov aj vodného póla,         

ktorých zabezpečenie priamo a veľmi zdarne zastrešovali, či už najmä pracovníci           

Sekretariátu SPF alebo  iní externí pracovníci. 

Ešte vďaka rokovaniu prezidentky SPF a následne odsúhlaseniu zámeru Radou SPF sa            

nadvziazala spolupráca ohľadne zabezpečenia GDPR pre SPF. V období po nadchádzajúcej           

Konferencii SPF by mala byť rozbehnutá realizácia úpravy podmienok GDPR v rámci SPF a aj               

v jednom z modelov spolupráce aj riešenie tejto problematiky u jednotlivých riadnych            

členov SPF.  

Výsledkom spoločných aktivít boli aj finančné príspevky z grantových programov, či už z             

FINA alebo zo slovenských inštitúcií, či spoločností, ktoré prispeli k pokrytiu nákladov pri             

realizácií aktivít SPF, čím zároveň zvyšovali ich kvalitatívnu úroveň. 

V poslednom období je badať nárast činnosti a predovšetkým znalosti a znalostného            

manažmentu jednotlivých Výborov sekcií plaveckých športov s výnimkou vodného póla, kde           

činnosť tohto športu de facto zabezpečujú iba traja zamestnanci sekretariátu SPF za väčšej             

či menšej súčinnosti člena Rady SPF. Uvedené sa prejavilo, a to musí byť rozhodne pozitívne               

vnímané, že došlo jednak k doplneniu členov, ale hlavne k naštartovaniu procesov prípravy             

podkladov pre rozhodovanie Rady SPF. Najväčší progres určite zaznamenalo vodné pólo, kde            

možno konštatovať na konci roku 2018 takmer úplnú spokojnosť s kvalitou podkladov pre             

Radu SPF, čo ale ako už bolo vyššie uvedené má základ v tom, že činnosť a podklady                 

zabezpečujú platení zamestnanci pracujúci na plný pracovný úväzok. 
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K negatívnym zisteniam z činnosti SPF môžeme zaradiť to, že sa nepodarilo a nedarí (avšak               

predovšetkým z nedostatku politickej vôle alebo podpory) realizovať projekt národného          

tréningového centra, prípadne iného alternatívneho projektu na zabezpečenie športovej         

infraštruktúry a tréningových možností predovšetkým pre reprezentácie v plaveckých         

športoch. Rovnako tak na športovú činnosť plaveckých športov vplýva aj neutešený a stále             

sa zhoršujúci stav športovej infraštruktúry aj na regionálnej úrovni, ktorý je limitujúcim            

faktorom, či dokonca ohrozujúcim činiteľom, nie že rozvoja plaveckých športov, ale ich            

existencie na tej najnižšej úrovni, úrovni klubov ako najzákladnejšej a najdôležitejšej úrovne            

liahne a zdrojov pre reprezentácie Slovenskej republiky. Uvedené sa nepochybne podpísalo           

na tom, že sa v uplynulom období nepodaril výraznejší športový úspech a prienik do užšej               

svetovej špičky vo všetkých odvetviach, ale to by malo byť predmetom podrobnej odbornej             

analýzy realizačných tímov reprezentácií. 

Okrem už vyššie spomínaného významného úspechu pridelenia usporiadania Majstrovstiev         

sveta v synchronizovanom plávaní (1st FINA Artistic Swimming Youth World Championships           

2019), za ktorý nepochybne je možné vďačiť činnosti a aktivitám zástupcov           

synchronizovaného plávania a predovšetkým diplomatickej činnosti na medzinárodnom poli         

bývalého reprezentačného trénera pána Gábora Szaudera, nebola SPF pridelená žiadna          

organizácia kvalifikačných turnajov na ME vo vodnom póle v mládežníckych kategóriách zo            

strany LEN,  o ktorú sme sa uchádzali. 

Obmedzená športová infraštruktúra sa čoraz viac podpisuje       

aj na náročnosti a potrebe venovať veci zvýšenú pozornosť         

pri tvorbe termínovej listiny a SPF sa stretla, a je zrejmé, že            

sa bude čoraz viac aj stretávať, so situáciou kolízie termínov          

pre usporiadanie podujatí jednotlivých plaveckých športov, a       

to nielen na úrovni    

podujatí 

organizovaných 

samotnou SPF, ale aj medzi klubmi navzájom, resp. a         

to je ešte ťaživejšie, aj medzi SPF a klubmi. 

Nepodarilo sa počas roka úspešne zavŕšiť spustenie       

novej webovej stránky SPF a s tým spojenej novej         

procedúry registrácií a prestupov, neboli reálne splnené stanovené termíny plnenia zo           

zmluvy a boli riešené rôzne funkcionality a jednotlivé plnenia by si vyžadovali protokolárne             

odovzdanie s odskúšaním funkcionalít. V nadväznosti na to, mali byť vykonané práce na             

príprave úpravy a zmien predpisov SPF konkrétne Registračný a Prestupový poriadok, ktoré            
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mali zohľadňovať procesy digitalizovanej evidencie. Vďaka rokovaniu prezidentky SPF a          

následne Radou SPF schváleného zámeru a aj zmluvného vzťahu, ako aj z pohľadu             

efektívnosti už vynaložených finančných prostriedkov a jeho pokročilej realizačnej fázy          

zámeru, ho treba dotiahnuť do finálnej podoby a uviesť ho do praxe vrátane novej webovej               

stránky SPF. 

betaverzia webstránky SPF 

 

Napriek opakovanej snahe aj Rady SPF, ktorá však mohla byť, a aj bola, iba v rovine apelu a                  

odporúčaní, sa stále nepodarilo odstrániť nedostatky činnosti Disciplinárnej komisie najmä          

pružnosti jej činnosti. Nedostatky v podobe zdĺhavosti jednotlivých konaní, nezačatia          

konaní, nevybavení podnetov, mohli mať aj dosah na to, že dve veci sú v súčasnosti               

predmetom súdneho konania na slovenskom súde a dokonca aj na medzinárodnom           

športovom súde CAS. Vystaviť vysvedčenie činnosti a vyvodenie prípadnej zodpovednosti je           
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však na zástupcoch riadnych členov na Konferencii SPF, ktorej Disciplinárna komisia           

predkladá výsledky svojej činnosti.  

Veľmi významným zásahom do činnosti Rady SPF a do možnosti sa venovať iným a pre               

rozvoj športu typickým oblastiam a riešeniam reálnych problémov, bolo neustále zaoberanie           

sa a riešenie opakujúcich sa sporov, námietok, rôznych sťažností, reakcií na ne, zasielanie             

vyjadrení a informácií rôznym inštitúciám hraničiace so šikanou, (rôzne podnety na Úrad            

komisára pre deti, Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu SR, Hlavnú kontrolórku           

športu, Úrad verejného ochrancu práv, ako aj SOV) ktoré sú dôsledkom, dalo by sa povedať               

až prehnanej túžby rodičov po úspechu ich detí, pre ktorú sa neváhajú oháňať právnikmi a               

občianskými súdnymi spormi, či športovými arbitrážami, pričom nehodlajú rešpektovať         

základné pravidlá a predpisy SPF a namiesto toho sa následne poukazuje na zlyhania             

funkcionárov, členov realizačných tímov či zaujatosť osôb, ktoré reálne prinášajú obetu v            

podobe času, energie a umu v prospech plaveckých športov. 

Taktiež sa v poslednom období v plaveckej obci, resp. v jej nejakej, pre členov Rady SPF pri                

nedostatku komunikácie ťažko uchopiteľnej časti, šírili a šíria rôzne informácie, ktoré           

popisujú situáciu vo vedení SPF, obviňujú členov Rady SPF z nečinnosti, osobnej zaujatosti a             

nevraživosti, či dokonca z nekompetentnosti riadenia SPF.  

Nepochybne k takýmto informáciám a obraze nemalou mierou prispeli obsahy zápisov z           

rokovaní Rady SPF od mesiaca 9/2018, pričom, ale na druhej strane, ich rozsah a              

predovšetkým obsah, v žiadnom prípade nemôžu byť základom pre konštatovanie, že by            

Rada SPF skutočnosti a problémy, ktoré zistila neriešila alebo dokonca, že by ich odmietala              

riešiť, a to aj napriek tomu o aký druh zistení išlo s ohľadom na ich (niektorých) závažnosť a                  

predovšetkým ich citlivosť z pohľadu záujmu SPF ako celku.  

Bezpochyby najzásadnejším poznatkom, ktoré na pozadí vyššie naznačených skutočností         

vyvstal, bolo zistenie, že Rada SPF, ktorá bola a je odkázaná na informácie, ktoré jej sú a boli                  

predkladané zo strany Sekretariátu SPF a predovšetkým prezidentky SPF, rozumej najmä ich            

obsah a rozsah, neboli vždy a za každých okolností plnohodnotné pre informované            

rozhodnutia a žiaľ ukázalo sa, že boli aj nepravdivé v zásadných otázkach, čo sa napokon               

prejavilo v narušení dôvery členov Rady SPF k prezidentke SPF a k niektorým zamestnancom              

Sekretariátu SPF, u ktorých bol aj patrný selektívny prístup a hodnotenie ich práce,             

presnejšie nedostatkov ich práce, ktorý namietali aj samotní zamestnanci Sekretariátu SPF.           

Na tom základe sa atmosféra absolútnej dôvery v práci na spoločnom cieli založenom na              

spoločných (pôvodne stanovených) zásadách zmenila na zásadnejší a čisto profesionálny, až           

neosobný prístup k veci a kontrole záležitosti SPF. 
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K ešte horšiemu obrazu o stave činnosti Rady SPF, ktorý však nie je založený na reálnych                

poznatkoch a členská základňa nemá úplné informácie pre riadne zhodnotenie stavu veci,            

prispela aj výzva prezidentky SPF k zvolaniu mimoriadnej Konferencie SPF, s cieľom riešiť           

údajný rozkol výkonnej moci a to prioritne úpravou Stanov SPF, posilnením predovšetkým           

právomoci prezidenta SPF (pozn. čo v kontexte nedávnych zistení, ktoré dokonca viedli k             

tomu, že bol podaný na prezidentku SPF podnet na Disciplinárnu komisiu SPF, vyvoláva             

mnoho otázok a pochybností o legitímnosti úvah o posilňovaní kompetencií prezidentky SPF),            

ďalej kompetencií Výborov sekcií jednotlivých plaveckých športov a zmenou riadenia          

Sekretariátu SPF.  

Prezidentka totiž hodlala sama predložiť návrh zmeny základného dokumentu SPF, ktorým           

sú Stanovy SPF, pričom z odôvodnenia bolo zrejmé, že motívom návrhu zmien (ktoré však              

neboli podrobené žiadnej analýze a predovšetkým diskusii širšieho okruhu zúčastnených          

osôb a predovšetkým členov orgánov SPF a členov SPF) bol prezidentke SPF stav spočívajúci              

v tom, že všetky zásadné rozhodnutia sú vyhradené do právomoci Rady SPF (čl. 41 písm. a) a                 

čl. 38 ods. 2 Stanov)  nevyhovujúci.  1

Táto aktivita prezidentky SPF bola len jej aktivitou a zdá sa, že aj nástrojom, ktorým sa                

členskej základni podsunuli základné rozpory v myšlienkach, keďže v podnete prezidentky          

SPF na zvolanie mimoriadnej Konferencie SPF bolo uvedené, že akcieschopnosť,          

operatívnosť a efektivita SPF v poslednom roku vykazovala známky spomalenia, zdĺhavosti a            

predovšetkým nejakých kompetenčných sporov. V priamom rozpore, či dokonca dôkazom          

opaku je nasledovná štatistika rozhodovania Rady SPF, z ktorej vyplýva výslovne opak a             

názorová zhoda, vysoká efektívnosť a aj operatívnosť konania Rady SPF. 

Ako už bolo vyššie uvedené, celkovo bolo Radou prijatých od konania poslednej Konferencie             

SPF 467 uznesení. 

V roku 2018 bolo z hľadiska štatistiky zo všetkých 205 hlasovaní hlasované jednomyselne             

všetkými zúčastnenými členmi Rady SPF vrátane prezidenta SPF za prijatie uznesenia v počte             

197. 

Výnimkou z jednomyseľného súhlasu bolo iba 8 hlasovaní: 

Rada č. 1/2018 zo dňa 18.01.2018 (celkom 44 uznesení, jednomyselne schválených 43            

uznesení) 

● U43 kde nehlasoval p. Blažo (mimo rokovaciu miestnosť - hlasovanie o schvaľovaní            

Zmluvy o právnom poradenstve) 

1 Výkonný orgán SPF rozhoduje o všetkých otázkach, pokiaľ nie sú predpismi SPF zverené do právomoci Konferencie alebo                  
iných orgánov  SPF, 
 

11 



 
 

 

Rada č. 2/2018 zo dňa 21.02.2018 (celkom 29 uznesení, jednomyselne schválených 27            

uznesení) 

● U19 kde nehlasoval p. Pavuk (mimo rokovaciu miestnosť - hlasovanie o schválení            

nominácie na výcvikový tábor reprezentačného družstva SVK žien vo vodnom póle v            

termíne 23. - 25.02.2018 s miestom konania Košice) 

● U24 kde sa zdržal p.Šmihuľa (hlasovanie o schválení zmeny a doplnenia Smernice            

Slovenskej plaveckej federácie o kritériách pre zaradenie do Top Teamu SPF           

talentovanej mládeže a o podmienkach poskytovania príspevku športovcom        

zaradených do Top Teamu SPF talentovanej mládeže)  

Rada 4/2018 - 06.06.2018 (celkom15 uznesení, jednomyselne schválených 13 uznesení ) 

● U12 a U15, kde sa zdržal sa p. Pavuk (U12 hlasovanie o schválení aktualizácie Plánu               

práce na RTC 2018 Reprezentačného družstva SR mužov vo vodnom póle a doplnenie             

Zoznamu širšieho reprezentačného družstva SR mužov pre RTC 2018 a U15           

hlasovanie o schválení aktualizácie Menného zoznam UTM SPF VP 2018 - MUŽI a jeho              

doplnenie) 

Rada 5/2018 - 18.06.2018 (celkom 18 uznesení, jednomyselne schválených 17 uznesení) 

● U16 neschválené - za: 0, proti: 3 p.Blažo, p.Pavuk, p.Szauder, zdržal sa: 2 p.              

Adámková, p.Labudová (hlasovanie o schválení predčasného ukončenia súťaže a         

zrušenia posledného, 5. turnaja Národnej ligy SR juniorov 2017/2018 vo vodnom           

póle) 

Rada 9/2018 - 15.11.2018 (celkom 25 uznesení, jednomyselne schválených 24 uznesení) 

● U4 kde sa  zdržal p. Blažo (hlasovanie o poverení p. Blaža koordináciou aktivít v 

súvislosti s podaním na CAS vo veci Viktória Reichová vrátane zastúpenia SPF a ďalšie) 

Rada 10/2018 - 12.12.2018 (celkom 8 uznesení, jednomyselne schválených 7 uznesení)  

● U1 kde nehlasoval  p. Blažo - mimo rokovaciu miestnosť ( hlasovanie o schválení 

programu rokovania Rady) 

pozn.:  

Rada 3/2018 - 12.04.2018 (celkom 13 uznesení, jednomyselne schválených 13 uznesení) 

Rada 6/2018 - 19.09.2018 (celkom 22 uznesení, jednomyselne schválených 22 uznesení) 

Rada 7/2018 - 10.10.2018 (celkom 3 uznesenia, jednomyselne schválených 3 uznesenia ) 

Rada 8/2018 - 30.10.2018 (celkom 28 uznesení, jednomyselne schválených 28 uznesení ) 

 

V roku 2018 bolo z hľadiska štatistiky zo všetkých 130 hlasovaní Per Rollam hlasované              

jednomyselne všetkými členmi Rady SPF zúčastnenými na hlasovaní vrátane prezidenta SPF           

v počte 108, jedno hlasovanie bolo navrhovateľom stiahnuté.  

Výnimkou z jednomyseľného súhlasu bolo 21 hlasovaní, z čoho:  

- iba 2 hlasovania neboli schválené (U119 - hlasovanie o schválení nominácie           

reprezentantov SR na MS v krátkom bazéne v dňoch 11.-16.12.2018 v Hangzhou/CHN            
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v zmysle schváleného Plánu práce a U92 - hlasovanie o schválení vyplatenia odmien             

členom VSPL za rok 2017), 

- v 5 hlasovaniach sa zdržala p. Adámková (U109, U114, U48, U47, U46, v 6              

hlasovaniach sa zdržal p. Blažo ( U67, U61, U58, U12, U8, U6 ), v 6 hlasovaniach sa                 

zdržal p. Pavuk (U90, U89, U54, U52, U11, U10), v 1 hlasovaní sa spoločne zdržali p.                

Blažo, p. Pavuk (U 93)  

- v 1 uznesení bol proti p. Blažo (U17) 

V roku 2019 bolo z hľadiska štatistiky zo všetkých 86 hlasovaní hlasované jednomyselne             

všetkými zúčastnenými členmi Rady SPF vrátane prezidenta SPF (iba Rada 1/2019 a Rada             

2/2019)  za prijatie uznesenia v počte 83. 

Výnimkou z jednomyselneho súhlasu boli iba 3 hlasovania: 

Rada 1/2019 - 13.02.2019 (celkom 32 uznesení, jednomyselne schválených 29 uznesení ) 

● U10, U11 kde bola proti p. Adámková (hlasovanie o pozmeňujúcom návrhu Plánu            

práce repredružstva DP pre rok 2019 a hlasovanie o danom Pláne práce )  

● U6 kde sa zdržala p. Adámková ( hlasovanie o poverení p. Adámkovej riadením sekcie              

DP) 

pozn:  

Rada 2/2019 - 20.02.2019 (celkom 14 uznesení, jednomyselne schválených 14 uznesení)  

Rada 3/2019 - 14.03.2019 (celkom 28 uznesení, jednomyselne schválených 28 uznesení) 

Rada 4/2019 - 28.03.2018 (celkom 12 uznesení, jednomyselne schválených 12 uznesení)  

V roku 2019 bolo z hľadiska štatistiky zo všetkých 46 hlasovaní Per Rollam hlasované              

jednomyselne všetkými členmi Rady SPF zúčastnenými na hlasovaní vrátane prezidenta SPF           

za prijatie uznesenia v počte 42.  

Výnimkou z jednomyseľného súhlasu boli iba 4 hlasovania: 

● U12  kde sa zdržal p. Blažo  

● U13  kde sa zdržal p. Blažo  

● U23  kde sa zdržali p. Blažo a p. Szauder 

● U8  kde bol proti p. Pavuk  

čo znamená, že iba v jednom prípade bol, a aj to iba jeden člen Rady SPF, proti prijatiu                  

uznesenia. 

Zvolaním mimoriadnej Konferencie SPF bez vedomia Rady SPF boli jej ostatní členovia veľmi             

znepokojení, a to z dôvodu, že namiesto toho, aby sa Rada SPF ako výkonný orgán SPF                

zaoberala prípravou toho najdôležitejšieho pre fungovanie SPF, a síce prípravou riadnej           

výročnej Konferencie SPF s cieľom zabezpečiť základný chod, fungovanie, financovanie          

činnosti SPF, ako aj činnosti jej riadnych členov, prezidentka SPF sama a bez vedomia členov               

Rady SPF (pozn. je však nutné uznať, že v súlade so Stanovami SPF, mala právo zvolať                
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mimoriadnu Konferenciu SPF) zvolala mimoriadnu Konferenciu SPF, a to dokonca s obsahom            

programu, ktorý sledoval len jej vlastný záujem.  

Zásadné rozhodnutia má rozhodovať kolektívna demokratická väčšina Rady SPF ako          

výkonného orgánu SPF, ktorého členovia, boli a sú volení rovnako ako prezident SPF a to               

najvyšším orgánom SPF, ktorým je zhromaždenie členskej základne plaveckých športov v           

podobe Konferencie SPF. Okrem toho uvedený postup bol otázny z pohľadu dodržania            

predpisov SPF, ak nie už priamo ich porušením, nakoľko prezident je povinný vopred             

prerokovať svoje rozhodnutia o zásadných otázkach vo výkonnom orgáne SPF a/alebo s            

Kontrolórom SPF alebo v príslušných komisiách čl. 44 ods 5 Stanov . 2

Zjednodušeným, avšak súčasne najzásadnejším popísaním toho, čo sa v posledných          

mesiacoch v rámci činnosti Rady SPF na pozadí (okrem riadnej práce) dialo, bolo hľadanie              

odpovedi na základnú otázku, ako majú byť prijímané rozhodnutia v rámci SPF, v rámci              

riadenia jej činnosti. Otázkou súčasnosti, ktorá je súčasne aktuálnou výzvou do budúcich            

diskusií je, či SPF ako organizácia má byť o rozhodovaní jednej osoby alebo o kolektívnom a                

pluralitnom konsenze volených vedúcich predstaviteľov (viceprezidentov) jednotlivých       

plaveckých športov a ďalších členov Rady SPF zastupujúcich športovcov a stanovené           

odborné oblasti ekonomiku a legislatívu s právom? Stanovy SPF boli vytvorené a členskou             

základňou schválené tak, aby existovalo jednoznačné kolektívne rozhodovanie. Práve tieto          

aktuálne platné Stanovy SPF a vďaka ním legitímne zvolení členovia Rady SPF poukázali na             

pochybenia, snažili sa o ich riešenie a to spôsobom, ktorý by z večera do rána neznefunkčnil            

SPF.  

Rovnako bolo zarážajúce, že namiesto diskusie o tom ako sa vysporiadať s pochybeniami a            

zisteniami sa na stôl dostala otázka kompetenčnej konkurencie výkonných orgánov s cieľom            

posilniť postavenie prezidenta SPF. Diskusia, ktorá by mala predchádzať zmenám          

základných dokumentov SPF, pred zámerom zvolania mimoriadnej konferencie neprebehla a          

bola nahradená jednostrannými krokmi, ktoré nemali oporu v širokej členskej základni, čo            

vnieslo do fungovania SPF chaos a veľkú mieru neistoty a napokon až zdá sa iracionálne               

snahy o výmenu všetkého a všetkých na základe nejakej, zdá sa, kolektívnej viny. 

Mnoho z uvedeného malo aj svoje dôsledky. 

Sekcia diaľkového plávania sa dostala do stavu, keď jej predseda (p. Pavuk) a teda              

Viceprezident pre diaľkové plávanie abdikoval na všetky funkcie, ktoré v SPF zastával s             

odôvodnením jeho pracovnej vyťaženosti. Skutočný dôvod však treba hľadať v jeho veľmi            

principiálnom postoji k zisteniam z posledných mesiacov, ktoré predchádzali jeho abdikácii.           

Čas, ktorý bol ochotný venovať rozvoju diaľkového plávania bol nútený venovať úplne            

2 Prezident je povinný vopred prerokovať svoje rozhodnutia o zásadných otázkach vo výkonnom orgáne a/alebo s Kontrolórom                 
alebo v príslušných komisiách. 
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iným aktivitám v Rade SPF, pričom napriek jeho požiadavkám, opakovane, ako väčšina            

členov Rady SPF, nemal k rozhodnutiam dostatočné podklady v požadovanom časovom           

predstihu. Tento krok ostatní členovia Rady zobrali na vedomie, avšak uvítali by keby takýto              

krok bol vykonaný až k termínu najbližšej Konferencie SPF tak, aby mohol byť odstupujúci              

člen nahradený nejakým nástupcom, čo by zabezpečilo, že by šport nestratil viceprezidenta            

a Rada SPF ďalšieho člena ako v prípade plávania, ktoré od 5.7.2017 nemá Viceprezidenta a               

ani si ho jeho zástupcovia nevedeli, neboli schopní dovoliť a následne bol, a aj ešte v                

súčasnosti je, tento stav používaný na konštatovanie, že za “problémy” plávania je            

zodpovedná Rada SPF.  

Vyššie popísaný postup zmeny obsadenia Rady SPF, ktorý ostatní členovia považovali za            

správny a zodpovedný, nakoniec uskutočnil p. Šimun, ako osoba poverená vedením sekcie            

plávania (z dôvodu odmietnutia vyvodenia osobnej zodpovednosti prezidentkou SPF za jej           

pochybenia), svojim rozhodnutím o ukončení svojho pôsobenia v Rade SPF, avšak až k             

termínu najbližšej Konferencie SPF. Dátum ukončenia pôsobenia v Rade SPF p. Šimun zvolil             

po konzultáciách s členmi Rady SPF a kontrolórom SPF tak, aby bol zachovaný riadny chod               

SPF do Konferencie SPF a aby v rámci Konferencie SPF mohla prebehnúť voľba na dočasne               

neobsadené miesto člena Rady SPF. V rovnakom duchu sa vyjadril aj p. Blažo, ktorý však vo                

vybraných prípadoch plní aj dôležitú pozíciu prvého viceprezidenta, ktorý v presne v            

Stanovách vymedzených prípadoch predstavuje  štatutára SPF. 

Pokiaľ by sme chceli zhodnotiť samotnú činnosť Rady SPF, tak aj vyššie uvedené riadky nie               

sú ani náznakom toho, že by nebola zabezpečená riadna akcieschopnosť rozhodovania Rady            

SPF vo všetkých ostatných záležitostiach (dôkazom toho je vyššie uvedená štatistika           

spracovaná pre tento účel). Popri tejto bežnej agende, ktorá ostala nedotknutá a plne             

zabezpečená názorovou jednotnosťou, od istého momentu vznikla názorová, avšak         

principiálna, polemika medzi všetkými členmi Rady SPF a Kontrolórom SPF na jednej strane a              

prezidentkou SPF na strane druhej v názore na model podieľania sa na rozhodovaní o              

všetkých zásadných otázkach SPF formou kolektívneho rozhodovania versus prevaha         

rozhodovania jedinca a súčasne v tom, aký postoj má byť zaujatý k predmetným             

pochybeniam a zisteniam, čo však prezidentka SPF prezentovala a prezentuje diametrálne           

odlišným spôsobom a založila na tom aj dôvody svojej rezignácie.  

Rada SPF si uvedomuje a aj apeluje na to, že súčasná situácia si žiada zodpovedný prístup                

členov všetkých orgánov pri prijímaní riešení a rozhodnutí v prospech SPF ako celku a              

obdobný prístup by sa mal žiadať aj zo strany členskej základne pri analýze a hodnotení               

súčasnej situácie, vrátane prípadného vyvodenia zodpovednosti voči konkrétnym osobám,         

ktorých sa to prípadne týka a nie paušalizovaným generalizovaním bez znalostí potrebných            

skutočností a podrobností. 
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Odporúčania pre činnosť SPF pre nadchádzajúce obdobie. 

1. Započať širokú diskusiu o nastavení vzájomných vzťahov orgánov SPF na podklade           

podrobnej analýzy súčasného stavu, potrieb úpravy a stanovenia si cieľa úpravy vzťahov            

a na základe takéhoto zhodnotenia a diskusie na širokej diskusnej platforme, ak bude             

potrebné alebo želané, pripraviť návrh úprav predpisov SPF 

2. Včas a riadne a najlepšie vo forme nejakého zdieľaného nástroja, zdieľaného kalendára            

tvoriť termínovú listinu s cieľom zamedziť a včas eliminovať kolízie termínov súťaží            

jednotlivých športov s ohľadom na termíny konania, ale aj s ohľadom na miesto             

organizácie podujatí 

3. Vykonať prehodnotenie a následnú optimalizáciu organizačnej štruktúry Sekretariátu        

SPF a zabezpečiť zastupiteľnosť výkonu pracovných pozícií a činností medzi          

zamestnancami navzájom 

4. Vykonávať pravidelné vyhodnocovanie čerpania rozpočtu a dodržiavania rozpočtovej        

disciplíny a princípov hospodárnosti, účelnosti a efektívnosti na všetkých úrovniach a           

predovšetkým však v kapitole výdavkov Sekretariátu  a vlastných zdrojov SPF 

5. Vykonávať pravidelnú kontrolu vyhodnocovania efektivity vynakladania finančných       

prostriedkov už vo fáze rozhodovania o ich budúcom vynaložení (riadne a včas vytvoriť             

objednávky, vykonať predbežnú finančnú kontrolu v zmysle rozpočtu a verejného          

obstarávania a až následne expedovať objednávku dodávateľovi; predbežná finančná         

kontrola v zmysle rozpočtu a verejného obstarávania by mala byť vykonaná aj pre             

nákupy v hotovosti alebo platobnou kartou)  

6. Vykonávať pravidelnú kontrolu vyhodnocovania efektivity vynakladania finančných       

prostriedkov po ich vynaložení 

7. Prijať a sprísniť pravidlá pre nakladanie s hotovosťou a pravidelne ich vyhodnocovať s             

cieľom, aby sa nezopakoval prípad zadržania hotovostných príspevkov od akýchkoľvek          

inštitúcií  

8. Doriešiť evidovanie a včasné uplatňovanie pohľadávok po splatnosti vo všeobecnosti a           

ich pravidelné sledovanie, predovšetkým doriešenie dlhodobo prehliadaného uplatnenia        

a vymoženia pohľadávky za  MS 2013 v sume 5.124 EUR 

9. Prijať a sprísniť pravidlá pre nakladanie s hotovosťou a pravidelne ich vyhodnocovať s             

cieľom zamedzenia možnosti zadržiavania tržieb obchodu SPM zo strany zamestnancov          

alebo konateľov spoločnosti, tak ako to bolo zistené počas roku 2018 v sume niekoľkých              

tisícov eur 

10. Začať, vykonať a ukončiť inventarizáciu skladu materiálneho zabezpečenia SPF 

11. Začať, vykonať a ukončit inventarizácia majetku na Sekretariáte SPF (predovšetkým          

kancelárska a výpočtová technika, Notebooky, mobilné telefóny a iné) s kompletnou a            
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podrobnou evidenciou jeho zverenia zamestnancom Sekretariátu SPF a ostatným         

externým zamestnancom a spolupracovníkom so súčasným riešením zodpovednosti za         

takto zverený majetok a náhrad škôd v prípade strát alebo poškodenia 

12. Prijať pravidlá pre systematiku nákupu, podmienok obehu a posúvania majetku,          

podmienky pre vyraďovanie majetku alebo podmienky odpredaja majetku za zostatkové          

trhové ceny, s cieľom zamedziť vyraďovaniu majetku bez vedomosti výkonného orgánu           

ako bolo s majetkom pri vyradení naložené čo bolo zistené počas roku 2018 

13. Dodržiavanie registratúry všetkých doručených a odoslaných písomností a opätovné         

zavedenie zrušenej evidencie došlých faktúr v evidencii došlej pošty, ktoré zrušenie           

evidencie bolo zistené začiatkom roka 2019 

14. Pri obsadzovaní pracovných pozícií vo všeobecnosti a generálne zaviesť a vyhlasovať           

výberové konania, bez ohľadu na to, či pracovné pozície budú financované zo štátnych             

alebo z vlastných zdrojov SPF a v prípade, ak výberové konanie nie je vyhlásené uviesť a                

riadne zdôvodniť z akého dôvodu sa tak nestalo rešpektujúc tým Stanovisko kontrolóra            

SPF v tejto veci.  

Bratislava, dňa 14.04.2019 

 

Spracovali členovia Rady SPF 

Marcel Blažo, v.r.  

Jana Labudová, v.r.  

Marian Pavuk, v.r 

Nora Szauder, v.r. 

Miroslav Šimun, v.r. 

Štefan Šmihuľa, v.r.  
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